

ҒҰЛАМА ҚОРҚЫТ АТА

ӘЛ-ФАРАБИ АТЫНДАҒЫ ҚАЗАҚ МЕМЛЕКЕТТІК ҰЛТТЫҚ УНИВЕРСИТЕТІ

КАЗАХСКИЙ ГОСУДАРСТВЕННЫЙ НАЦИОНАЛЬНЫЙ УНИВЕРСИТЕТ им. АЛЬ-ФАРАБИ

ҚОРҚЫТ АТА

(Библиографиялық көрсеткіш)

КОРКУТ

(Библиографический указатель)

ҒЫЛЫМИ ҚІТАПХАНА ТІЛ БӨЛІМІ

НАУЧНАЯ БИБЛИОТЕКА ОТДЕЛ ЯЗЫКА

Жауапты редактор: Зейнолла Қари

Құрастырушы: А. Қоразова

Ответственный редактор: Зейнолла Кари

Составитель: А. Коразова

КҰРАСТЫРУШЫ

Құрметті оқырман, назарларыңызға ұсынылып отырған әдебиеттердің библиографиялық көрсеткіші түркі әлемі мәдениеті тарихында өзіндік орны бар белгілі оғыздардың батырлық эпосы «Қорқыт ата кітабы» және Қорқыт ата өміріне арналған.

Көрсеткіште әдебиеттер «Қорқыт ата кітабы» баспа бетгерішде, «Қорқыт ата кітабы» туралы әдебиеттер, «Қорқыт ата туралы деректер», «Қорқыт ата бейнесі әдебиет пен өнерде», «Қорқыт ата ескерткіші» атты бөлімдерге жіктеліп, топтастырылды. Бөлім ішінде әдебиеттер алфавиттік тәртіппен орналастырылды.

Көрсеткіш әдебиеттері қазақ, орыс, ТМД және шет ел тілдерінде жарияланған еңбектерден құрастырылған. Көрсеткіш соңында авторлардың есім көрсеткіші берілген.

Көрсеткінгі құрастыруда Әл-Фараби атындағы Қазақ мемлекеттік ұлттық университетінің ғылыми кітапханасы мен Қазақстан Республикасы Ұлттық кітапханасының каталогтары, картотекалары және кітап қорлары, Мемлекеттік кітап қазынасының тіркеу басылымдары пайдаланылды.

Көрсеткіш мүлтіксіз, толық жинақталған басылым деуден аулақпыз. Өйткені құрастырушының қолына түспей қалған басқа да материалдардың болуы ықтимал.

Библиографиялық көрсеткіш ғылыми қызметкерлерге, асциранттар мен студенттерге және кітанхана қызметкерлерге арналған. Корқыт Атаны кызғыштай қорғаған Ел ағасы Елсу Сері Көшербайұлының әруағына бағышталады.

КОРКЫТ АТА ТУРАЛЫ БІР ҮЗІК СЫР

Алтайга жер жүзінде тау жоқ жеткен Алтайға бетегедей алтын біткен, Бейіштей алтын Алтай етегінде Ертеде алаш елі мекен еткен.

Ол күндер көз жетпейтін ерте күн ғой, Ерте күн-ертегідей ерке күн ғой. Өткен күн-үстатпайтын сұлу сағым, Жалғыз-ақ желден жүйрік жетеді ой, —

деп ақын Магжан айтнақшы Алтайдағы Түрік қағанаты 734 жылы құдаған соң, Жетісуда Қарахандар, Сырда оғыз-қыпшақ ұлысы қалыптасты. Сырдағы осы ұлысқа баяндүр, салор, баят, қай, пешепе, қимақ және қыпшақ т. б. бар жиырма төрт (24) тайна бірікті. Астанасы Жанкент саналатын ұлысқа Отырар, Сауран, Түркістан, Сұнақ, Өзгент, Жанкент, Баршынкент, Құмкент пен Жанқала кірді. Тыпыш жатқан өлкеге 742 жылы арабтардых келуі мен ислам дінінің таралуы тұрмыс-салт пен әдет-ғұрыптың шырқын бұзды. Келекеле 905-906 жылдары Сыр оғыздары батыстық (исламдық) нәм шығыстық (шамандық) тайпаларға жіктелді.

Сол күнде бір ер бопты алты алашта Қаны бір қалың елмен, жаны басқа Елікпей ес білгелі еш нәрсеге, Өзіндей үйірілмеген албырт жасқа.

Қорқыт деп қойған екен ердің атын, Оңған ел ер деп атар азаматын. Талайлар таңданыпты күнде көріп, Қорқыттың мінезінің тым-ақ жатын.

Корқыттын анасы қыпшақ, әл әкесі Баят тайпасынан. Оның ішінде «Үш оқ» Қарақожадан.

922 жылы Еділ пешенелерінің мұсылмандықты мойынсұнуы Жанкенттегі Баят пен Салор тайпасын түбегейлі шамдандырады. Сөйтіп 34 жылға созылған соғыс 956 жылы Жанкент түркілерінің исламды қабылдауымен аяқталады. Ақыр соңында 1043 жылы Қырдағы қыпшақтар мен Қазан-Салор тайпасы жауласын, оғыз ұлысы ыдырайды. Осы кезениен қалған «Қитаб дадам Қорқыт ғалилисан тайфа оқузан» дейтін үлкен жырлар бар. Оны біз қысқартып «Қітаби қорқыт» деп атаймыз. Айтушысы — Қорқыт.

Хиуа ханы Әбілғазы Баһадур хан өзінің «Шежіре и түрік» деген кітабында «Қорқыт оғыздардың елбегі болған, өзі 95 жасқа келіп өлген» десе, профессор Әуелбек Қоныратбаев оны 1043 жылы бүліншіліктен 40 жыл бұрын дүнне салған дейді. Демек Қорқыт X ғасырдың басында, яғни

шамамен 905-906 жылдары дүниеге келген. Бұл бір.

Екіпшіден, Қорқыттың жырлары Қазақстан, Орта Азня және Қавказ түріктеріне ортақ. Оның «Аталар сөзі» деген 400 мақалып неміс ғалымы Х.Ф. Диц Берлипде бастырған. Бұл жырлар Дрезден (12 жыр) және Ватикан нұсқасы (6 жыр) делініп сақталған. Дрезден нұсқасын В. Бартольд 1925 жылы орыс тілінде аударған. Онысы 1950 жылы Бакуде «Деде Коркут», 1962 жылы Мәскеуде «Книга моего деда Қорқута» деген атпен басылған, мұнда В. Бартольдтің «Түрік эпосы және Қавказ», В. М. Жирмунскийдің үлкен зерттеуі бар. 1976 жылы азербайджан фольклорисі Х. Қорұглы «Огузский героический эпос» деген зерттеуін жариялады.

Үшіншіден, Қорқыт жырлары Жер Жүзі түркологтарына мәлім. «Деде Қоркут» кітабы жөнінде орыс тілінде 132 зерттеу ал азербайджан, анатолия түріктері, түрікмен, Батыс Еуропа, шығыс тілдерінде 167 еңбек жазылған.

Қорқыттың аталмыш зерттеушілері оны бір ауыздан оғыздың — көсемі, ұзаны, күйшесі, сәуегейі, әншісі, жыршы-

сы, данасы, ақыны һәм уәзірі дейді.

Төртіншіден, тарихи тағылымды таразылап тарихи ташымды танытқан Мұхамед Хайдар Дулати мен Шапырашты Қазыбек бек, Әбілғазы мен Шоқан, Мағжан мен Марғұлап, Дивасв пен Қопыратбаев, Дербісалин мен Байділдаев сияқты қазақ зиялыларының еңбектерін атау абзал. Әсіресе 1986 жылы «Жазушы» баспасынан жарық көрген Әуелбек Қоныратбаев пен Мардап Байділдаевтың «Қорқыт ата кітабы» атты қазақ тіліндегі аудармасының орыны бөлек.

Қобыздын сарнағаны зарлағандай Қан шашып әлде кімді қарғағандай Жүрегі мың жара боп паршаланып, Қүйініп көзінен жас парлағандай.

Күніренді, жылады Зарлап қобыз Жанды өртеді толқынды мұнды лебіз Жасын төкті көл қылып шерлі Қорқыт Жан жыласа, жыламай қала ма көз, — ден Алаш Алдаспаны атанган ақын Мағжан айтпақшы Қоркыт қобызынан қалған саз Бағаналы Қойлыбай мен Шамекей Нышандал Ықылас пен Жаппаста, Секен мен Байболатта құйқылжиды. Басында байрағы желбіреген, ән ұраны аспанында әуелеген Қазақияның Керімсал Даласы Ілиястың «Қүйшісі» мен Тарақты Акселеудің «Қүй шежіресін» Қорқыт ата жырының заңды жалғасындай оқиды.

Ендеше:

Атасы ақындардың — ақын Қорқыт — Өмірде жүрген жерін қанды ор қып... Шомылып көз жасына сарнай, зарлай Құшақтап қарағайын жатыр Қорқыт, — демекшіміз.

- 15. Қанарбаева Б. «Қорқыт» поэмасының философиялық мәні // Ақиқат. 1993. № 6. 83—85 бет.
- 16. Қоныратбаев Ә. «Қітаби Қорқыт» жырлары // Қопыратбаев Ә. Қазақ эпосы және түркөлогия. Алматы, 1987 1604 178 бет.
- 17. Копыратбаев Ә., Копыратбаев Т. «Қорқыт ата кітабы» // Көне мәдениет жазбалары. Алматы, 1991. – 51 – 51 –57 бет.
- 18. Қоныратбаев Ә. Қорқыт және опың жырлары: [Қорқыт жырларын зерттеу туралы] // Оңтүстік Қазақстан. 1981. 10 июнь.
- 19. Қоныратбаев Ә. «Қорқыт» жырларының тегі туралы Ікейбір қорытындылар! // Қоныратбаев Ә. Қазақ эпосы және түркология. Алматы, 1987. 179—188 бет.

20. Қоныратбаева Т Қорқыт жырларының гибраты // Қа-

зақ тілі мен әдебиеті. — 1992. — № 7. — 36—41 бет.

21. Маргулан Ә. «Қорқыт кітабының» қазақ аңыздарындағы елесі // Марғұлан Ә. Ежелгі жыр, аңыздар. Алматы, 1985. — 171– 186 бет.

22. Өміролиев Қ. XV—XIX ғасырлардағы қазақ поэзиясының тілі. Алматы: Ғылым, 1976, 270 бет. Китаби-Коркут

- 23. Сатаев А. «Кітаби Қорқыт»: Ә. Қоныратбаевтың «Кітаби Қорқытты» қазақ тіліне аударуына байланысты // Қазақ әдебиеті. 1981. 26 июнь.
- 24. Сүйыншалиев X. «Қорқыт ата кітабы» // Ғасырлар поэзиясы: Зерттеулер. Алматы, 1978. 38—40 бет; 1987.—38—58 бет.
- 25. Сүйыншалиев X. «Қорқыт ата кітабы» // ІХ—ХП гасырлардағы әдебиет ескерткіштері: Лекциялар курсы. Алматы: ҚазГУ, 1977. 3—20 бет.
- 26. Сүйыншалиев X. «Қорқыт ата кітабы» // VIII- XVIII- гасырлардағы қазақ әдебиеті. Алматы: Мектеп, 1989. 30—46 бет.
- 27. Сүйыншалиев X. «Қорқыт ата кітабы» жайды // Қазақстан мектебі. 1969.—№ 9. 87—90 бет.
- 28. Сұйыншалиев X. «Қорқыт ата кітабы» туралы // Қазақ тілі мен әдебиеті / Қаз. мем. ун-ті. Алматы, 1976. Шығ. 8. 10—27 бет.
- 29. Тарақ Әпуар Ұлы өркенинеттің ұшқышы: Қорқыт ата кітабының «Дрезден» нұсқасын аударғандар тізімі берілген // Алматы ақшамы. 1994. 23 мамыр.
- 30. Ысқақов Б. «Қорқыт ата кітабы» аудару: VIII- IX гасырдагы жыл мұра, тарихи да мәдени мәні зор әдеби ескерткіш // Қазақ әдебиеті. 1982. 24 сент.

КОРКЫТ АТА ТУРАЛЫ ДЕРЕКТЕР

- 31. Адамбаев Б. Ел құрасқан шешендер. XI—XVI гг Корқыт ата // Адамбаев Б. Қазақтың шешендік өнері, Алматы, 1984. 24—30 бет.
- 32. Адамбаев Б. Қорқыт күй атасы // Адамбаев Б. Алтын сандық: Әдеби мақалалар. Алматы, 1989. —172—176 бет.
- 33. Ақылдың кеңі / Құраст. Қ. Жарықбаев. Алматы: Қазақстан, 1991. Қорқыт ата туралы 18, 46, 111, 156 б.
- 34. Ана тілім ардағым.—Алматы: Қазақстан, 1990.

Қорқыт ата туралы 77 б.

- 35. Атамекен: Жинақ / Құраст. Қ. Боранбаев. Алматы: Жалын, 1992. Қорқыт ата туралы 93—97 б.
- 36. Ахметов Ш., Жанпенсова Қ. Әдебиет және дін. Алматы Қазақстан, 1983. Қорқыт туралы 19б.
- 37. Бердібаев Р. Жыршылық дәстүр. Алматы: Қазақстан, 1980. Қорқыт туралы 5-6б.
- 38. Бердібаев Р Мәнгілік жасайтын мұрағаттар: Қобызшы Қорқыт туралы // Егемен Қазақстан. — 1993.—16 маусым.
- 39. Бердібаєв Р Сарқылмас қазына. Алматы: Мектеп, 1983. Қорқыт туралы 172—178 б.
- 40. Бердібай Р Түркмен толғауы: «Қүй атасы-Қорқыт» жайында // Түркістан. 1994. 7 маусым.
- 41. Дуйсенбаев С. Тағыда Қорқыт туралы // Жетісу. 1988. 16 сент.
- 42. Жарқынбеков М. Қорқыттың күйлері // Жалын. 1980. № 6. 15У—153 б.
- 43. Жарықбасв К. Қорқыт баба // Ұлап. 1992. 14 қантар.
- 44. Жолдасбеков М. Қорқыт // Жолдасбеков М. Асыл арналар. Алматы, 1990. 110-—115 б.
- 45. Ибраев Б. «Сонғы буынның» соны қырлары ІХ—ХІ ғғ. өмір сүрген қобызшы Қорқыттың өмірінің тарихы туралы афсаналар түйіні // Білім жәпе еңбек. 1985.—№ 2. 24—26 б.
- 46. Кенжебаев Б. Қорқыт туралы // Әдебиет майданы. 1938. № 10. 91—99 б.
- 47. Қішібеков Д., Қішібеков Т. Қазақ философ халық: Қайда барсаң Қорқыттың көрі // Ақиқат. 1994.—№ 2.— 29—34 б.
- 48. Қазақ фольклористика тарихы. Алматы: Ғылым, 1988. Қорқыт туралы 97—98 б.

49. Қазақ фольклорының тинологиясы. Алмады, 1981 Коркыт туралы **26**6-- **27**5 б.

50. Қазақтың көпе тарихы / Дайындаған М. Қапи. — Ал-

малып, 1993, Қорқыт туралы 343—345 б.

51. Қайтмолдин О. Қоркыт ата өмірнамасы: Мәдени му ра // Алматы акшамы. — 1990. — 5 қазап,

52. Коныратбаев Ә. Корқыт // Қарақ фолькасрының та

рихы. Алматы, 1991. — 86-91 б.

53. Коныратбаев Ә. Энос және оның айтушылары. Алматы: Қазақстан, 1975. Қорқыт туралы 14—19, 40 б

54. Қоркыт: Өмірбаяны // Қазақ Совет Энциклопедия-

Алматы, 1975. -- T. 5. 615-616 б.

- 55. Коркыт: Өмрібаяны // Казақ ССР тарихы. Бес томлык. - Алматы, 1983. - Т. 2. 244 б.
- 56. Қорқыт ата: Өмірбаяны // Қазақ ССР 4-томдық кыс гайна энциклопедия. — Алматы, 1989, 148, 9, 123, 258, 383, 561 f.

57 Коркыт ата туралы деректер /Дайындаган Т Досба

тыров // Сыр бойы. - 1992. -- 18 мамыр.

 ${f 58}$. Магауин М. Қазақ хандығы дәуіріндегі әдебиет XV XVIII гасырлар. Үшінші кітап.— Ана тілі, 1992. Қорқыл туралы 29 б.

- 59. Маргулан Ә. Ажалмен алысқан алып адам' Қорқыт тың өмірі, өскен ортасы // Сөзетан: жас қаламгерлер кітанханасы. 7-ші кітап / Құраст. Б. Сарбаласв. — Алматы, 1986. 3 21 б.
- 60. Маргулан Ә. Дана Қорқыт туралы // Лениппіл жас. 1970. — 20 қантар.
- 61. Маргулан Ә. Қазақтың халық музыкасындағы Қорқыл тәстүрі // Маргулан Ә. Ежелгі жыр, аныздар. Алматы, 1985. - 212 - 228 б.
- 62. Маргулан Ә. Қорқыт күйші // Изв. Қаз ФАН СССР Сер. липт 1914.—№ 1. - 68 -85 б.
- 63. Муктарұлы С. Қорқыт ата қобызының сарыны // Козақ әдебиеті. — 1988. — 9 қыркүйек.
- 64. Салырбаев С. Фольклор және эстетика. Алматы: Жазушы, 1976. Қорқыт туралы 57—58 б.

65. Сейфуллин С. Шығармалар. Алматы. 1964. - т. б.

Коркыт туралы 168 –169, 170 –171 б.

66. Смагулов Б. Қорқыт және қазақ эносы // Көкшетау.— 1991. 25 қырқүйек.

67. Сөз атасы: Мақал-мәтелдер мен қанатты сөздер. — Алматы: Жазушы, 1987. Қорқыт туралы 200 б.

68. Тараков Ә. Қобыздың сырлы сарыны: Қорқыт

күйлерінің жинақтау және жариялану жөнінде // Лениншіл жас. — 1982. — 12 мамыр.

69. Уахатов Б. Алтын бастау. - Алматы: Рауап, 1993.

Коркыт туралы 54 б.

70. Уахатов Б. Қазақтың тұрмыс—салт жырларының типологиясы. — Алматы: Ғылым, 1983. Қорқыт туралы 51 б.

71. Уахатов Б. Қазақтың халық өлеңдері. — Алматы: Ғы-

лым, 1974. Қоркыт туралы 139 б.

72. Уэлиханов Ш. Қазақтардағы шамандықтың қалдығы: Корқыт туралы // Уэлиханов Ш. Таңдамалы. Алматы, 1985.— 169—202 б.

Қорқыт ата бейнесі әдебиет пен өнерде

73. Ақатаев С. Түсімде Қорқыт атам аян берді..... Қорқыт туралы аңыз-әңгімелер // Қазақ әдебиеті.—1990. — 16 ақпан.

74. Алпысбаев Қ. Поэма және ацыз // Алпысбаев Қ.

Поэма және сюжет. — Алматы, 1992. — 17—18 б.

75. Әлиасқаров Ә. Қорқыт: Аңыз // Қазақ әдебиеті.— 1980: — 27 маусым.

76. Әуезов М. Ертегілер. Қорқыт // Қазақ әдебиетінің

тарихы. — Алматы, 1948. — 89 б.

- 77. Әуезов М. Қорқыт // Ертегілер. Алматы, 1988. Т. 1.—42—45 б.
- 78. Бекхожин Қ. Қорқытпен тілдесу: Драмалық поэмаға пролог: Өлендер // Жұлдыз. 1979. № 12. 3—7 б.

79. Елеубаев С. Қорқыт ата мазары басында: Терме // Қа-

зак тілі мен әлебнеті. — 1991. — № 4. — 80 б.

80. Елеуов К. Қорқыт: Дастан // Ортлық Қаза қстан.—

1991. — 7 қырқүйек.

- 81. Жарқынбеков М. Сырлы саз: Қазақ халқында қобыздың бастауы Қорқыт есімімен байланысты, оның күйлері жайында аңыз // Қазақ әдебиеті. 1983. 21 қантар.
- 82. Жолдасбеков М. Асыл арналар: Зерттеулер, мақалалар. Алматы: Жазушы, 1986. Қорқыт туралы аңыздар 110—115 б.
- 83. Жумабаев М. Қорқыт, Қалыбайдың қобызы: Поэмалар // Шолпан. — Ташкент, 1922. — № 2—3.
- 84. Қанарбаева Б. М. Жумабаевтың «Қорқыт» поэмасы: Көркемдік пен көргендік // Қазақстан Респ. Гылым Академиясы хабарлары. 1992. $N \ge 2$. 26—29 б.
- 85. Қасқабасов С. Ажалмен айқасқан адам: Қорқыт туралы аңыздың көне мифологиялық семантикасы // Жұлдыз,—1989. № 8. 190—198 б.

86. Қасқабасов С. Қазақтың халық прозасы. — Алматы:

Гылым, 1984. Қорқыт туралы ацыздар 126 -- 131 б.

87. Касқабасов С. Миф пен эпсананың тарихилығы // Қазақ фольклорының тарихилығы. — Алматы: Ғылым, 1993. — 82—129 б.

- 88. Қоныратбаев Ә. Қорқыт туралы ақиқат пен аңыз // Жалып. 1987. № 4. 35—37 б.
- 89. Қорқыт. Елімғай: Құйлер / Алғы сөзін, түсініктемелерін жазған және күйлерді нотаға түсіріп, ред. М. Жарқынбенов. Алматы: Өнер, +1 46 бет.

90. Қорқыт туралы ацыз. Халық ертегісі. — Алматы.

Жазушы, 1970. 13 бет.

. 91. Қорқыт туралы аңыз // Қазақ ертегілері. 3-томдық. Алматы, 1957. Т. 1. 371- 374 б.; 1959. 315 –317 б.

92. Кудайбердиев III. «Коркыт, Хожа Хафиз тусіме енді

де...». Өлендер // Қазақ әдебиеті. - 1988. -- 22 шілде.

93. Маргұлай Ә. Қазақ аңыздарындағы Қорқыттың болмысы және оның "жүрген" жерлері // Маргұлан Ә. Ежелгі жыр, аңыздар, Алматы, 1985. — 187—203 б.

¹—94. Маргұлан Ә. Қазақтағы Қорқыт аңыздар дәстүр етіп сақтаушылар // Маргұлан Ә. Ежелгі жыр, аңыздар. — Алма-

ты, 1985. -- 143--155 б.

- 95. Маргулан Ә. Қазақтың халық музыкасындағы Қорқыт дәстүрі / Маргулан Ә. Ежелгі жыр, аңыздар. Алматы, 1985. 212—228 б.
- 96. Мартудан Ә. Қорқыт ата өмірі мен әфсаналары туралы апыздар // Жұлдыз. 1983.—№ 3. 139—166 б.
- 97, Маргулац, Ә. Қорқыт бұрынғы ғалымдар мен ақындарлың есінде // Маргулан Ә. Ежелгі жыр, аңыздар. Алматы, 1985. 156—170 б.
- -- 98. Маргулан Ә. Қорқыт туралы жазбалар // Қазақ әдебиеті. 1982. — 12 қараша.
- 99, Маргулан Ә. Қорқыт туралы қазақтың қария сөздері / Маргулан Ә. Ежелгі жыр, аңыздар. Алматы, 1985. --- 135 --143; 143 155.
- 100. Марғұлан Ә. Қорқыттың өліммен күресі // Марғұлан Ә. Ежелгі жыр, аныздар. — Алматы, 1985. - ✓ 204—211 б.
- 101. Салырбаев С. Қорқыт туралы аңыз // Садырбаев С. Қазақ халқының ауыз әдебиеті. Хрестоматия. Алматы, 1977 77 –78 с.
- 102. Садырбаев С. Қорқыт туралы қыз // Садырбаев С. Қазақ халық әдебиеті, — Алматы, 1990. — 25—26 б.

- 103. Хаймолдин О. Аныздан ақиқатты **аршы**п алсақ... VII - XIX гг. аралығындағы өнер өкілдері жайлы зерттеулер // Жұлдыз. — 1982. — № 8. — 182—187 б.
- 104. Шаңғытбаев Қ. Дірілден дұрдананың шапағындай: Дәдем Қорқыт мазарының түбінде: Өлендер циклы // Парасат. 1992. № 6. 7 бет.

Корқыт ата ескерткіші

- 105. Әбенов К., Рахметбеков Ш. Гасырлар сарын шерткендей: Сыр бойында Қорқыт ата ескерткіші ашылды // Қазақ әдебиеті. — 1980. – 14 қараша.
- 106. Байділдаев М., Куттаяков Ш. Коркыт кут мекенді: Сыр бойында күй атасына арналған ескерткіш // Лениншіл жас. 1980. 19 қараша.
- 107. Байтанаев Б. Ә. Қорқыт ата мазары: шығыстанушы Ә. Диваевтың зерттеуінен // Жібек жолы. 1991. № 1. 3—4 б.
- 108. Ибраев Б. А. Қорқыт ата ескерткіші // Қазақ ССР 4-томдық қысқаша энциклопедия. Алматы, 1989. Т. 4. 382—383 б.
- 109. Исатаев С. Табиғат сазын шерткен... Қорқыт ата бейіті туралы тілшімен әнгіме / Әнгімені жүргізген Б. Сапаралин // Ленинійіл жас. 1981. 3 қантар.
- 110. Қожахметова M. Тастан төгілген мұң: Қорқыт және оған орнатылған ескерткіш туралы // Қазақстан әйелдері. 1981. N25. 12—13 б.
- 111. Қорқыт мазары // Қазақ Совет Энциклопедиясы. Алматы, 1975. Т. 6. 616 б.
- 112. Сапаралин Б. Тоғыз жолдың торабында: Құй атасы Қорқыттың ескерткіші жайлы // Арай. 1988. № 4. 25 б.
- 113. Суханберднев А. Қорқыт ата рухын қастерлейік: Тарихи ескерткіштерді қорғау // Халық кенесі, 1993. 10 ақпан.

АТАУ КӨРСЕТКІШІ

часть п

КОРКУТ

(Указатель литературы на русском языке)

ОТ СОСТАВИТЕЛЯ

Настоящее издание посвящено выдающему памятнику средневекового огузского героического эпоса «Кинге моего деда Коркута» и жизни Коркута.

Мказатель на русском языке состоит из разделов: «Книга мосго дела Коркута» на страницах печати, литература о «Книге мосго деда Коркута», литература о Коркуте, материалы о намятнике Коркута.

Впутри разделов вся литература расположена в алфавитном порядке. Для удобства пользования указателем составлен именной указатель авторов.

При составлении указателя использованы каталоги, картотеки, книжные фонды научной библиотеки Казахского государственного национального университета им. Аль-Фараби, Национальной библиотеки Республики Казахстан, учетнорегистрационные издания Национльной государственной книжной налаты Республики Казахстан.

Составитель не претендует на полноту издания, т. к. могут быть материалы, которые не вошли в данный указатель.

Библиографический указатель адресован научным работникам, аспирантам, студентам, а также библиотечным работпикам.

«Книга моего деда Коркута» на страницах печати

1. Бартольд В. В. Китаби Коркуд 1. Борьба богатыря е ангелом смерти // Записки Восточного отделения Русского археологического общества. СПб. 1984. Т. VIII. С. 203—218

2. Бартольд В. В. Китаби-Коркуд П. Рассказ о Богач-Джане, сыне Дерсехана // Записки Восточного отделения Русского археологического общества. СПб., 1899. Т. XI. С. 175—193.

- 3. Деде Коркуд. Азербайджанский эпос. Пер. В. В. Баргольда. Подгот. к печати Г Араслы, М. Тахмасиб. Баку, 1950. 204с.
- 4. Деде Коркут: Отрывок // Хрестоматия по литературе народов СССР Сост. Л. И. Климович. М., 1959. С. 9—19.

5. Кинга моего деда Коркута. Огузский героический эпос. Перевод В. В. Бартольда. М.-Л., 1969.—299 с.

6. Песнь о Богач-хане, сыне Дерсе-хана: Отрывок / Перевод акад. В. В. Бартольда // Климович Л. И. Литература народов СССР Хрестоматия. М., 1971. С. 9—16.

7 Анар. Деде Коркут: Повесть по мотивам азербайджан-

ского эноса. М.: Дет. лит., 1980. — 126 с.

8. Анар. «Деде Коркут»: Повесть по мотивам азербайджанского эпоса / Перевод Э. Везировой и В. Портнова. М.: Дет. лит., 1988. — 124 с.

Литература о «Книге моего деда Коркута»

- 9. Абдулла Б. Азербайджанский обрядовый фольклор и его поэтика. Баку: Элм, 1990, 216с. Об эпосс «Китаби Деде Коркут» С. 17, 22, 24, 27—3!, 36, 45, 48.
- 10. Абу-л-Гази-Бохадур-хап. Родословная туркен. Пер. Л. Туманского. Асхабад, 1897

11. Абдумавлянов А., Бабаханов А. История узбекской

литературы. Ташкент; 1966. 247с.

12. Аджиев А. М. Кумыкский «Иыр» о Джавате и сказание о Дели Домруле из «Китаби дедем Коркут» // Советская тюркология. 1975.—№ 6. — С. 33—37

13. Азада Р Поступь столетий. Баку, 1977—120с. «О Ки-

таби Деде Коркут» С. 12—13.

- 14. Алияров С. «Бориагыз» и «Широкюваз» в «Книге Коркуда» // Этимологические и историко-морфологические исследования тюркских языков. Баку, 1987.
- 15. Алияров С. С. К ономастике «Книги Коркуда» // Исследования по исторической лексике азербайджанского языка. Баку, 1988.

- 16. Алияров С. С. К этинческой биографии Алп-Эрена: В «Кинге моего деда Коркута» // Советская тюркология. 1987. № 6. С. 19—27.
- 17. Алияров С. С. «Кинга Коркуда»: проблемы комплексного историко-филологического исследования // Советская тюркология, 1989. -- № 4. С. 62—75.

18. Ариф. Мамед. Избриное. В 2-х томах. Т. 1. С. 256 260.

19. Ариф. Мамед. История азербайджанской литературы. Баку Элм, 1971. 216с. О «Китаби деле Коркут» С. 8—15.

20. Ариф. Мамед. Литература азербайджанского народа.

Баку, 1958. «О «Китаби Деле Коркут» С. 4—8.

21. Асланов В. И. К проблеме реконструкции корневых морфем: (на материале исторической лексикологии азербайджаского языка, например «Книга моего деда Коркута») // Советская тюркология. 1971. № 2. С. 67—75.

22. Аширов А. Средневековые туркменские поэмы—«Книга моего деде Коркута» /// Туркменские поэмы XVIII века. Аш-

хабад; 1990. С. 20 24.

23. Бадалов Р Правда и вымысел героического эпоса: Азерб, эпос «Китаби Деде Коркут». Баку: Элм, 1983. 154 с.

- 24. Бартольд В. В. Введение к переводу «Книги Коркуда». 1922. Рукопись. Архив АН СССР. ф. 68. оп. 1, № 183, лл. 1—49.
- 25. Бартольд В. В. Турецкий эпос и Кавказ // Бартольд В. В. Сочинения. М., 1968. Т. 5. С. 473—486.
- 26. Боровков А. К. Очерки истории узбекского языка, III. Лексика среднеазиатского тефсира XII—XIII вв. // Ученые записки ин-та Востоковедения АН СССР Т. XVI. М.-Л., 1958. С. 163—165.
- 27 Будагева З. И. Об изучении языка азербайджанского фольклора: О «Кинге моего деде Коркута» // Советская тюркология. 1986. № 6. С. 40—48.
- 28. Васильева О. В. Временные и пространственные предстановления в «Книге моего деде Коркута» (Небесные тела) // Советская тюркология. 1978.—№ 6.—С. 68—72.
- 29. Векилов А. П. Основные принципы азербайджанского народного стихосложения: на примере «Китаби дедем Коркут» // Советская тюркология. 1979.—№ 1. С. 30—41.
- 30. Гордлевский В. А. Государство Сельджукидов Малой Азии. // Гордлевский В. А. Избранные сочинения. М., 1960. Т. 1. С. 31—218.
- 31. Гулизаде М. Ю. «Кинга моего деде Коркута» // История Всемирной литературы. М., 1985. Т. 3. С. 544.

- 32. Дадаш-заде M_* А. Эническое творчество. «Китаби деде Коркут» // Дадаш-заде M_* А. Азербайджанская литература. M_* , 1979. С. 11—17.
- 33. «Деле Коркут» и «Короглы» на казахской почве // Азербайджанско-казахские литературные связи. Баку, 1990. С. 10—50.
- 34. Демирчизаде А М. О «Китаби Деде Коркут» // Материалы первой Всесоюз, науч. конф. Востоковедов в г. Ташкенте. Ташкент, 1958. С. 760—764.

35. Демирчизаде А. М. Об эпосе «Китаби Деде Коркут» // Труды Азерб. гос. пед. ин-та Баку, 1959. Т. VII. С. 91—98.

36. Джампидов Ш. А. Текстологическое исследование «Китаби Деде Коркут»: Дис. на соиск. ученой степени д-рафилол. наук. Баку, 1985.

37. Джафаров Д. Об эпосе «Деде Коркут» // Правда. — 1951. 2 авг.

- 38. Жирмунский В., М. Исторические источники сказания о разграблении дома Салор-Казана // Древний мир. Сб. в честь акад. В. В. Струве. М., 1962.—С. 377—385.
- 39. Жирмунский В. М. «Китаби Коркут» ги огузская эпическая традиция // Советское востоковедение. 1958. № 4. С. 90—101. п.Э.
- 40. Жирмунский В. М., Дегенда о призвании поэта // Исследования по истории культуры народов Востока. Сб. в честь акад. И. Л. Орбели. М.-Л., 1960. († С. 187—195.)
- 41. Жирмунский В. М. Легенда о призвании певца // Жирмунский В. М. Сравнительное литературоведение. Восток и Запад. Л., 1979. С. 404—407
- 42. Жирмунский В. М. Огузский, геропческий эпос и «Книга Коркута» // Книга моего деде Коркута. М.-Д., 1962.— С. 131—258.
- 43. Жирмунский В. М. Огузская версия // Жирмунский В. М. Сказание об Алпамыше и богатырская сказака. М., 1960.—С. 63—84.
- 44. Жирмунский В. М. Следы огузов в низовьях Сыр-Дарьи // Тюркологический сборник.—М.-Д., 1951. Т. І. С. 93— 102.
- 45. Жирмунский В. М., Зарифов Х. Т. Узбекский народный героический эпос. М., 1947 С. 11—16.
- 46. Пбраев. Ш. Некоторые аспекты исторического: развития эпитета и его функции, в «Кинге моего деда Коркута» // Пзвестия АН КазССР Сер. филол. 1979. № 2. С. 18-26.
 - 47. Ибраев Ш. Сравнение в системе художественных

средств «Книги моего деда Коркута» // Вопросы истории литератур Востока, М., 1979.

48. Ибраев Ш. Художественно-изобразительные средства «Китаби-дедем-Коркут»: Автореф. дис. на соиск. ученой сте-

пени канд. филол. наук. М., 1979. — 18с.

49. Ибраев III. Художественно-определительная система героического и романтического эпоса тюркоязычных народов // Типология и взаимосвязи фольклора народов СССР. М., 1980. С. 208—227

- 50. История/Казахской / литературы. В 3-х томах. Алма-Ата: Наука, 1968. Т. 1. С. 66.
- 51. Короглы X. Депегез и полифем: В «Жниге моего деда Коркута» // Советская тюркология. 1989.—№ 4. С. 76-83.
- 52. Короглы X, «Китаби деде Коркуд» // Большая Советская энциклопедия. М., 1973. Т. 12. С. 203.
- 53. Кор-оглы X. «Китаби деде Коркуд» // Краткая литературиая энциклопедия. М., 1966. Т. 3. С. 546—547.
- 54. Қороплы X. «Китаби деде Қоркуд» // Литературный энциклопедический словарь. М., 1987. С. 154
- 55. Короглы X. Новые данные: об огузском геронческом эносе // Народы Азии и Африки. 1986. № 6.
- 56. Короглы X. Огузский героический эпос. М. Наука; 1976. 238 с.
- 57) Короглы X. Песни Коркута // Советская тюркология.— 1971. № 2.— С 108—118.
- 58. Короглы X. Проза или поэзия? (О «Книге моего деда Коркута») // Советская тюркология. 1974. № 8.—С. 51—61.
- 59. Короглы X. «Родословная Туркмен» Абулгази и огузский эпос //:Тюркологический сборник в месть акад. А. Н. Кононова. Л., 1976. С. 268—273.
- 60. Короглы X. Стилистические особенности «Книги моего деда Коркута» // Советская тюркопогия. 1975. — № 2. — С. 55—68.
- 61. Кор-Оглы X. Огузнаме // Кор-Оглы X. Туркменская лигература, М., 1972. С. 20—54и
- 62. Кор-оглы Х. Узбекская литература. М.: Высш. шк., 1976. ОжКитаби деде Коркут» С. 68—73.
- 63. Короглы X. Художественное наследне туркменского народа // Очерк истории туркменской советской литературы. М., 1980. —, Ст 20:-21.
- 64. Короглы X. Шаман, полководец, озан: (Эволюция образа Деде-Коркута) #Советская тюркология. 1972. № 3. С. 48—62.

65. Краткая литературная энциклопедия. М., 1962. Т. 1.

О «Китаби Деде-Коркуд» С. 95.

66. Кумисбаев У. «Китаби деде Коркуд» // Казахская ССР 4-х томная краткая энциклопедия. Алма-Ата, 1991. — T. 4. – C. 317-318.

- 67. Липец Р С. Образы богатыря и его коня в тюркомонгольском эпосе. М.: Наука, 1984. О «Китаби деде Коркут» С. 26.
- 68. Мелетинский Е. М. Огузский эпос «Китаби Дэдэм Коркут» // История всемирной литературы. М., 1985. Т. 3.— C. 588—590.
- 69. Меликов Т. Д. О структуре стихотворных текстов «Кияги моего деда Коркута» // Советская тюркология. — 1988. -- No 1. -- C. 28-33.
- 70. Нагиев Д. Югославское издание «Китаби деде Коркуд» // Советская тюркология. — 1988. — 1988. — С. 30—40.
- 71. Насибов Ю. М. О географическом термине «Агджакала» из эпоса «Деде Коркуд» // Советская тюркология, --- $1983. - N_{2}2. - C. 43-47.$
- 72. Наубетьяров Л. Н., Рецензия // Народы Азии и Африки. -- 1964. -- № 4. -- С. 242-243. -- Рец. на кн.: Книга мосго деда Коркуда / Перевод В. В. Бартольда. М.-Л., 1962. — 299 c.
- 73. Радлов В. В. Образцы народной литературы тюркских нелмен, собраны В. В. Радловым. Т. Ш. СПб., 1870. С. 47 (стихи 29—31).
- 74. Рафили М. Народные творения бессмертны. Об эпосе «Китаби-деде-Коркуд» // Бакинский рабочий. — 1957 — 22 авг.
- 75. Самойлович А. Н. Легенда о Коркуде и Кер-оглы // Записки Вост. отделення Рус. археол. о-ва. Т. 19, вып. 4, CII6. 1909. — C. IV—V.
- 76. Самойлович А. Н. Очерки по истории туркменской // Туркмения. Т. I. Л., 1929. C. 144—146, литературы 150 - 151.
- 77. Сатпаева Ш. К., Абдиев Х. А. «Китаби Деле Коркул» // Сатпаева Ш. К., Абднев Х. А. Казахская литература: Учебник для X—XI классов русских школ Казахстана. / Алматы: 1993. — C. 43—44.
- 78. Туманский А. Г По поводу «Китаби Коркуд» // Записки Вост. отделения Рус. археол. о-ва. Т. ІХ. СПб., 1986. — C: 269—272.
- 79. Якубовский А.Ю. «Китаби Коркуд» и его значение для изучения туркменского общества в эпоху раннего средне-

вековья // Кинга моего деда Коркута / Пер. В. В. Бартольда. — М.-Л., 1962. — С. 121—130.

Литература о Коркуте

- **80.** Азербайджанские сказки, мифы, легенды. Баку. 1988. О Коркуте С. 274—275.
- 81. Аравин Ю. Кобыз Коркута: Легенда о рождении кобыза // Сельская новь. 1994. 11 марта.
- 82. Ауэзов М. Казахский эпос и дореволюционный фольклор // Песни степей. М., 1940. С. 15.
- 83. Луэзов М. Легенда О Коркыте // Мысли разных лет. -- Алма-Ата, 1961. — С. 99—100.
- 84. Ауэзов М., Соболев Л. Эпос и фольклор казахского народа // Литературный критик. 1939. № 10—11.— С. 228
- 85. Бартольд В. В. Двенадцать лекций по истории Турецких пародов Средней Азии // Бартольд В. В. Сочинения. М., 1968. Т. 5. С. 94.
- 86. Бартольд В. В. Из прошлого турок // Ежемесячный журнал. 1917. № 2—4. С. 193—202.
- 87. Бартольд В. В. Петория турок Средней Азин. Текции в Константинопольском университете. 1926. Рукопись. Архив АН СССР ф. 68. оп. 1, № 28, л. 102.
- 88. Бартольд В. В. Коркуд // Бартольд В. В. Сочинения. М., 1968. Т 5. С. 236—237.
- 89. Бартольд В. В. Краткий обзор истории Азербайджана // Бартольд В. В. Сочинения. М., 1963. — Т. 2, ч. 1. ---С. 781—782.
- 90. Бартольд В. В. О турецкой легенде Қоркуд-Наме // Археол. известия и заметки. — 1983.— Т. 1, № 3.—С. 148.
- 91. Бартольд В. В. Очерк истории Туркменского народа // Бартольд В. В. Сочинения, М., 1963. Т. 2, ч. 1. -- С. 581—582.
- 92. Бартольд В. В. Статьи из «Энциклопедии ислама» Гузз // Бартольд В. В. Сочинения.— М., 1968.--Т. 5. -- С. 526—527.
- 93. Бартольд В. В. Султан Синджар и гузы: По поводу етатын К. А. Иностранцева // Записки Вост. отделения Рус. археол. о-ва. -- 1911. Т. 20, вып. 1-1. С. 49 -- 49.
- 94. Басилов В. К вопросу о генезисе образа Коркут Ага // Материалы VII-го Международного конгресса антропол. и этнограф. наук. — V., 1964. — С. 9.
- 95. Басилов В. П. Коркут // Мифы народов мира. Энциклопедия в 2-х томах. М., 1992. Т. 2. С. 5.

- 96. Басилов В. Н. Патрои шаманов: О Коркуте // Басилов В. Н. Культ святых в исламе.— М., 1970. С. 40—54.
- 97. Басилов В. Н. Покровитель музыкантов и певцов // Басилов В. Н. Культ святых в исламе. M_{\odot} 1970. С. 55—68.
- 98. Валиханов Ч. Ч. Следы шаманство у киргизов // Собр. соч. в 5-ти томах. Алма-Ата, 1961. Т. 1: С. 487.
- 99. Джетпысбаев Н. Хорхут Аулие // Туркестанские ведомости. 1899. № 92. С. 582.
- 100: Елеукснов Ш. От фольклора до романа эпонен. Алма-Ата: Жазушы, 1987 О Қоркуте С. 29—30.
- 101. Жубанов А. Струны столетий. Очерки жизни творческой деятельности казахских народных композиторов. Алма-Ата, 1958. О Коркуде С. 230—235.
- 102. Ипостранцев К. Коркуд в истории и легенде // Записки Вост. отделения Рус. археол. о-ва. Т 20, вып. 1. 1911. С. 40—46. → П. 8
- 103. Каррыев Б. А. Эпические сказания о Кергоглы у тюркоязычных народов. M.: Наука, 1968. О Коркуте С. 182, 239.
- —— 104. Каскабасов С. А. Казахская несказочная чпроза. Алма-Ата: Наука: 1990. О Коркуте С. 96—105, 494—196.
- 105. Копонов А. Н. ФРодословная туркмен, сочинения Му-л-Гази-хана Хивинского. — М.-Л.; 1958. О Коркуте С. 73—74.
- 106. Константин Багрянородный. Сочинения. Пер. и предисл. Гаврила Ласкина. — М., 1899.
- 107 Коркуд // Казахские сказки. В 3-х томах. Алма-Ата, 1958. Т. 1. С. 237—239:
- 108. Масалин М. Легенда о Коркуте: Киноповесть // Простор. — 1993. — № 6. — С. 56—94
- 109. Потанин Г Н./ В юрте последнего киргизского царевича // Русское богатство. 1986. № 8. С. 60—80.
- ви 110. Потанин Г. Н. Казахский фольклор в собрании Г. Н. Потанина: Алма-Ата: Наука; 1972. 4→ О Коркуте С. 20, 38.
- 111. Потанин Г. Н. Персонаж Наран-Гэрэл (Луч солица) в степных сказаниях // Этнографическое обозрение. — 1842.-N24. — С. 88
- 112. Потанин Г. Н. Тангутско-Тибетская окраина Китал и Центральная Монголия. В 2-х томах. СПб., 1898. Т. 2. С. 122.
- 113. Салтыков И. В. Башкирские народные песни // Материалы и исследования по фольклору Башкирии и Урала,

Уфа, 1974. — Вып. 1. — С., 261—262.

114. Сказания о леде Коркуте // Литература народов

СССР: Хрестоматия. M. 1971. — U. 1. – С. 9—16.

115. Соболев Л. С. Легенда о Коркуте // Соболев Л. С. Десятилетия дружбы. Очерки и статьи о Казахстане. Алма-Ата, 1971. С. 155—156.

116. Спиридонов: П. С. Один из вариантов легенды о Хорхуте. Записано в 1899 году со слов киргиза Тулюса Айшувакова // Протоколы заседаний Туркест, кружка любителей археологии. Ташкент, 1909. С. 18—19.

117 Толеубаев А. Т. Реликты доисламских верований в семейной обрядности казахов. Алма-Ата: Гылым, 1991. О

Коркуле С. 78, 87.

118. Чеканинский И. А. Баксылык. Следы древних верований казахов. Записки Семиналатинского отдела общества изучения Казахстана. Т. 1. Семиналатинск, 1929. — С. 77.

Материалы о памятнике Коркута

119. \пичков И. О некоторых местностях Казалинского уезда, интересных в археологическом отношении // Протоколы заседаний Туркест, кружка любителей эрхеол. Год. III. Ташкент, 1898. Протокол № 1. -- С. 54.

120. Бартольд В. В. Еще известие о Коркуде // Бар-

тольд В. В. Сочинения. М., 1968. Т 5. — С. 377-381.

121. Вельяминов-Зернов В. В. Памятник с арабско-татарской надписью в Башкирии // Труды Восточного отделения Имп. Русского археол. о-ва. Ч. IV СПб., 1859. С. 283.

122. Диваев А. А. Еще о могшле Хорхут-ата // Записки Вост. отделения Рус. археол. о-ва. Т ХИИ, СПб., 1900.

C. 040.

- 123. Диваев А. А. Несколько слов о могиле святого Хорхут-Ата // Записки Вост. отделения Рус. археол. о-ва. Т. Х. СПб. 1987. Вып. 1—1. С. 193—194.
- 121. Пбраев Б. А. Коркут-ата: О памятнике Коркут-ата Казахская ССР 4-томная краткая энциклопедия. Алма-Ата, 1991. Т. 4. С. 332.
- 125. Каллаур В. Древине города в Перовском уезде, разрушенные Чингисханом в 1219 г. // Протоколы Туркестансто- кружка любителей археологии. Год V Ташкент, 1900, прилож, к протоколу от 7.11 1900. С. 10—12.

126. Каллаур В. Мавзолей Кек-Кесене в Перовском уезде // Протоколы Турместансього кружка любителей археоло-

- гии. Год VII. Ташкент. 1902, прилож. к протоколу от 11.XII.1901. С. 99--100.
- 127. Қастанье И. А. Древности Қиргизской степи и Оренбурского края // Труды Оренбургской ученой архивной комиссии. Оренбург, 1910. Вып. 22.—С. 216—218.
- 128. Терх П. Археологическая поездка в Туркестанский край в 19867 году. СПб., 18970. С. 7—13.
- 129. Мейер Л. А. Материалы для географии и статистики России, собраниые офицерами Генерального штаба. Киргизская степь Оренбургского ведомства. СПб., 1865.— С. 286.
- 130. Олеарий А. Описание путешествия в Московию и через Московию в Персию и обратио. Пер. А. М. Ловягиия. СПб., 1906. С. 484—490.
- 131. Сапаралип Б. И вповь звучит кобыз тысячилетий // Заря. 1988. № 4. С. 25.
- 132. Якубовский А. Ю. Развалины Сыгнака // Сообщения Госуд. Академии истории материальной культуры. Л., 1929. -- С. 154—158.

именной указатель

Абдулла Б. 9	Ибраев Б. Л. 12 4
Абдумавлянов А. 11	Ибраев Ш. 46, 47, 48, 49
Абу-л-Гази Бохадур-хан 10	
	Иностранцев К. 102 Каллаур В. 125, 126
Аджиев А. 12 Адибаев Х. А. 77	Каллаур В. 125, 126
	Каррыев Б. Л. 103 Каррыев Б. А. 197
Азада Р 13	Каскабасов И. А. 127
Алияров С. С. 14, 15, 16, 17	Кастанье И. А. 127
August 110	Климович Л. И. 4, 6
Аничков И. 119	Кононов А. Н. 105
Аравии IO. 81	Константин Богрянородный
Ариф M. 18, 19, 20	106
Асланов В. 21	Короглы Х. 51, 52, 53, 54, 55,
Ауэзов М. О. 82, 83, 84	56, 57, 58, 59, 60, 61, 62, 63, 64
Аширов А. 22	Кумисбаев У. 66
Бабаханов А. 11	Лерх П. 128
Бадалов Р. 23	Липец Р С. 67
Бартольд В. В. 1, 2, 3, 4, 5,	Масанин М. 108
6, 24, 25, 85, 86, 87, 88, 89, 90,	Мейер Л. A. 129
91, 92, 93, 120	Мелетинский Е. М. 68
Басилов В. Н. 94, 95, 96, 97	Меликов Т. Д. 69
Боровков А. К. 26	Нагиев Д. 70
Будагова З. И. 27	Насибов Ю. М. 71
Валиханов Ч. Ч. 98	Наубетьяров А. Н. 72
Васильева О. В. 28	Олеарий А. 130
Векилов А. П. 29	Потанин Г Н. 109, 110, 111,
	1 112
Гордлевский В. А. 30	Радлов В. В. 73
Гулизаде М. Ю. 31	Рафили 74
Дадаш-заде М. А. 32	Салтыков И. В. 113
Демирчизаде Л. М. 34, 35	Самойлович А. Н. 75, 76
Джаминдов III. А. 36	Сапаралин Б. 131
Джафаров Д. 37	Сатпаева III. К. 77
Джетбысбаев Н. 99	Соболев Л. 84, 114
Диваев А. А. 122, 123	Спиридонов П. С. 116
Елеукенов Ш. 100	Толеубаев А. Т. 117
Жирмунский В. М. 38, 39, 40,	
41, 42, 43, 44, 45	Чеканинский И. А. 118
Жубанов А. 101	Якубовский Л. Ю. 79, 132
Зарифов Х. Т 45	

- 12. Салимурзаев А. Бырынгъы тюрк эпос ва къумукъ фольклор // Альманах «Доспукь». Махачкала. 1974. № 2. С. 107—120 (на кумыкском яз.).
- 13. Сеіндов М. А. Додо Горгуд бойларының данр // Азорбаічан. 1968. № 6. (на азерб. яз.).
- 14. Султанлы Ә. «Дәдә Горгудч дастаны һаггында геідлер // С. М. Киров адына АДУ-нун елми әсәрлери. Һуманитар елмләр теериясы. Бакы, 1954. — № 1. — С. 17—26 (на азерб. яз.).
- 15. Султанды Ә. «Дәдә Горгуд» дастаны һаггында гейдлер // Ученые записки Азерб, гос. ун-та. Гуманит. секция. Т. І. Бакы, 1959. — С. 3—21.
- 16. Тәһмасиб М. Һ. Дәде Горгуд бойлары һаггында // Азәрбайчан шифаһи халг әдебийатына дапр тәдгигатлар. Бакы, 1961. С. 4—51). (на азерб. яз.).
- 17. Чэнанбэхш Ч. «Дэдэ Горгуд» во Низамидэ утопик социализм идеіалары // Вэтэн угрупда. Бакы, 1942. № 4—5 на азерб. яз.).

ЛИТЕРАТУРА НА ИНОСТРАННЫХ ЯЗЫКАХ

- 18. Babinger F. Korkud_dede. El.11.Seyde. 1927.S.1155-1156.
- , 19. Basgoz Ilhan. Dede Korkut; ta yaniis-okunan bazi kelimeler. Turk, Dili. N104.1960.S.442-444.
- 20. Borutav P.N. Dede Korkut nikayelerindeki tarihi olaylar ve kitabin telif tarihi Turkijat Mecmuasi, t.X111.1958.S.31-62.
- 21. Boratav P.N. Dede Korkut Kitabindeki tarihi olaylar ve lif tarihi.Istanbul,1958.
 - 22.Boratav P.N. Folklor ve edebiyat. Istanbul, 1939.
- 23. Børatav P.N. Korkut -Ata, Iciam Ansiklopedisi, t.65.1954. S.860-866.
- 24. Boratav P.N. Notes suf "Azrail" dans le folklore tufe. Oriens. t.11.1951.S.58-79.

- 25. Castagne J. Magie et exercisme chez les Kazaks-Kirghizes et autres Peupies tures orientaux. Paris, 1930. S.61.
- 26. Das Buch des Dede Korkut. Ein Nomadenepes aus turkischer Fruhzeit. Übersetzt v.C.Hein. Zurich, 1958.
- 27. Dede Korkut Kitabi // Hazimayan Prof.Dr. Muharem Ergin. Istanbul. 1986.3 b.
- 28. Dedem Karkutun Kitabi // Hazirlayan Orhan Saik Gokyay Istanbul: Milli Egitim basimevi, 1973.
- 29. Diez H.F. Dehkwirdigkeiten von Asien in Kunsten und Wissenschaften, Ed. 1-11. Berlin, 1811-1815.
- 30. Ergin M. harrem Dede Korkut Kitabi, T.1-11. Ankara, 1958-1963.
 - 31. Gokyay Orhan Saik Dede Korkut, Istanbul, 1938.
- 32. Gokyay Orhan Saik Bugunku dille Dhie Korkut masallari. Istanbul, 1943.
 - 33. Hamit Hamidi Korkuta ait // Turkiyat mecmuasi t. 11. 1928.
- 34. Hein Josehim Das Buch des Dede Korkut Ein Nomadenepos aus turkischer Fruhzeit, aus dem Oghusischen übersetzt und erlantert von.... Zuruch, 1958.
 - 35. Idem. Dedem Korkudun kitabi. Istanbul, 1973.
- 36. Inan A. Dede Korkut Kitabindaki bazi motiflere ait notlar // Ulku. Ankara, 1937. 1X, X; 1938. X,X1; 1939. X111.
- 37 Inan A. "Kitabi Dede Korkut" hakkinda // Turkiyat mecmuasi. t..1Y. Istanbul, 1925.
- 38. Kirzioglu M.F. Dede Korkut Kitabindaki cografi isimler // Ulku dergisi. 1941. Temmuz.
- 39. Kirzioglu M.F. Dede Korkut Ogusnamilefi. 1. Kitap. Istanbul, 1952.
- 40. Knjiga Dede Korkuta; herojski ep oguskin Turaka / Predgovor, prevod napomene i necnik manje poznatih reci Slavoljub Dinotic. Beograd; Narodna knjiga, 1981.
- 41. Koprulu M.F. Dede Korkut Kitabina ait notlar. J. Alt in kupeli Oguz Beyleri // Azerbaycan Yuft bilgisi. 1932; 11.

- 1933.111.1934.
- 42. Mehmet Kaplan. Dede Korkut Kitabinda havvanlar // Melanges Fuad Koprulu Istanbul, 1953. N124-125.
- 43. Mundy C.S. Polipliemus and Tegegoz. Bulletin or the School of Oriental and African Studies, University of London, 1956, vol XY111, S.279-302.
- 44. Oguz destani ; Resideddin oguznomesi // Tercume ve tehlil A.Z.V. Togan. Istanbul, 1972.
- 45. Orkun Huseyn Namik // Uber das Kitabi Dede Korkut / Korosi Gsoma-Arehivum. 1926. 11.
- 46. Oztelli Cahit Unutulan Dede Korkut // Turk folklor arastirmalari Istanbul. yil 19.C. 11, N225, 1968. Nisan.
- 47. Radloff W. Aus Sibirien. Lose Blatter aus dem Tagebuche eines reisenden Linguisten. Bd. 11. Leipzig, 1884. S.64.
- 48. Rifat Kilisli Muallim Kitab-i Dede Korkut. Istanbul 1332 (1916)
- 49. Rossi E.J. "Kitab-i Dede Gorgut" Racconti epicocavallereschi dei Tufchi Oguz. Tradotti e annotati con "Facsimile" del Ms. Vat. Turco 102. Citta del Vaticano, 1952.
- 50. Rossi E.J. Motivi biblice e coranici del "Kitabi Dede Korkut" // Melanges Koprulu. Istanbul, 1953.
- 51. Rossi E.J. Un nuovo manoscritta del "Kitab-i Dede Korkut" // Revista degli Studi Orientali. XXY. Roma. 1950.
- 52. Ruben W. Ozean der Marchenstrome Mit einem Anhang uber die Erzahlungen des Dede Korkut /FFC, N133/.Helsinki, 1944
- 53. Togan A. Zeki Veelidi Umumi Turk tafihiye giris. C.1. Istanbul, 1946.
- 54. Zhirmunsky V.N.Kitabi Korkut ve Oguz destani gelenegi / / Turk Tufih Kufumu Beleten. XXY. N 100. Ankara, 1961.

мазмұны

Қорқыт ата туралы бір үздік сыр

На иностранных языках

5

31

«Қорқыт ата кітабы» баспа беттерінде	8
«Қорқыт ата кітабы» туралы әдебнеттер	8
Қорқыт ата туралы деректер	10
Қорқыт ата бейнесі әдебиет пен өнерде	12
Қорқыт ата ескерткіші	14
Атау көрсеткіші	15
СОДЕРЖАНИЕ	10
«Киига моего деда Коркута» на страницах печати	18
Литература о «Книге моего деда Коркута»	18
Литература о Коркуте	23
Материалы о памятнике Коркута	25
Именной указатель	27
Литература на языках народов СНГ	29